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Skriftlig fremsættelse af forslag: 

Pia Gjellerup (S): 
Som ordfører for forslagsstillerne skal jeg 

herved tillade mig at fremsætte: 
Forslag tillov om ændring af  lov om midlerti- 

dig regulering af  boligforholdene. (Præcisering 
af  regler for benyttelse af  helårsboliger). 

(Lovforslag nr. L 86). 
Idet jeg henviser til lovforslagets tekst og de 

ledsagende bemærkninger, skal jeg herved an- 
mode om Tingets hurtige og velvillige behand- 
ling. 

Pelle Voigt (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om at standse 

indkøbet af  et nyt nærluftforsvarssystem til for- 
svaret. 

(Beslutningsforslag nr. B 14).' 
Jeg henviser til de bemærkninger, der ledsa- 

ger forslaget, og anbefaler det til Tingets velvil- 
lige behandling. 

Pelle Voigt (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader jeg 

mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning omflytningen 

af  Forsvarets Sergentskole fra Sønderborg til 
Odense. 

(Beslutningsforslag nr. B 15). 
Jeg henviser til de bemærkninger, der ledsa- 

ger forslaget, og anmoder om Tingets velvillige 
behandling. 

Kim Behnke (FP): 
Som ordfører for forslagsstillerne skal jeg 

hermed tillade mig at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om stop for 

yderligere flygtningebevillinger i 1991. 
(Beslutningsforslag nr. B 16). 
Jeg skal i øvrigt henvise til forslagets tekst og 

de bemærkninger, som ledsager det, samt ikke 
mindst aktstykkets tekst. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Spørgsmål om fremme afforespørgsel nr. F 6: 

Forespørgsel til fiskeriministeren [om, hvilke 
oplysninger regeringen kan give om fiskeriets si- 
tuation og om fremtidsmulighederne bl.a. i for- 
hold til revisionen af  EF's fiskeripolitikJ. 

Af Bjørn Westh (S), Birthe Hansen (SF), 
Svend Aage Jensen (CD), Marianne Jelved 
(RV) og Lysholm Christensen (KRF). 

(Forespørgslen anmeldt 29/10 91). 

Første næstformand (Henning Rasmussen): 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg Tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Første behandling af beslutningsforslag nr. B 
11: 

Forslag til folketingsbeslutning om Folketin- 
gets Ombudsmands beretning for året 1990. 

Af Retsudvalget. 
(Fremsat 24/10 91). 

Forslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Tom Behnke (FP): 
Ombudsmandens beretning er nu forøget 

med 237 sider og er kommet helt op på 649 
sider. Rent personalemæssigt er der også for 
Fremskridtspartiet at se sket en forøgelse i for- 
hold til de tidligere år, og fordeler man sagerne 
på ansat personale, har der været ca. 30 sager 
pr. ansat pr. år. 

Fremskridtspartiet mener ikke, at ombuds- 
manden skal lave opsøgende arbejde, hvad 
han gerne vil, men at han udelukkende skal 
koncentrere sig om de sager, som befolkningen 
sender til ham. 

Sagsbehandlingstider er nærmest et helt ka- 
pitel for sig selv, når vi taler om ombudsman- 
den. I en konkret sag fandt ombudsmanden 
det meget beklageligt, at der ikke var foretaget 
ekspeditioner i sagen i ca. 9 måneder, mens sa- 
gen henlå hos rigspolitichefen. Vi kan altså 
konstatere, at ombudsmanden mener, at ca. 9 
måneder er for lang en sagsbehandlingstid, 
men ser man på ombudsmandens egne sagsbe- 
handlingstider, bliver man mildest talt overra- 
sket. Den ældste af de sager, han behandlede 


